

#022

通關復常 推動AEO互認安排發展

Resumption of Normal Travel Aiding AEO MRA Development

過去三年受到新冠疫情影響,全球的AEO互認安排發展均面對極大挑戰。隨著疫情緩和,香港恢復對外通關,有助進一步推展香港AEO互認安排網絡。香港海關早已準備就緒,在通關之前已經和不同地區的海關組織包括澳門、菲律賓、越南、土耳其和巴林等,就互認安排進行前期工作和磋商。我們會繼續積極配合國家和特區政府的發展策略,優先開拓與「一帶一路」沿線國家以及「區域全面經濟伙伴關係協定」成員國的合作。

COVID-19 pandemic posed great challenges to the development of AEO Mutual Recognition Arrangement (MRA) around the globe in the past three years. With the epidemic regressing, Hong Kong has lifted previous travel restrictions, which facilitates the work to extend AEO MRA network of Hong Kong. Hong Kong Customs has long been ready with preliminary work on MRA being carried out with other Customs administrations, including Macao, the Philippines, Vietnam, Turkey, Bahrain, etc., before the resumption of normal travel. We will continue to match the development strategy of the motherland and the HKSAR government, giving priority to explore cooperation with countries along the Belt and Road and under the Regional Comprehensive Economic Partnership (RCEP).



香港海關正積極與上圖的海關組織商討互認安排。

Hong Kong Customs endeavous to develop MRAs with various Customs administrations as shown above.



香港海關已與內地、印度、韓國、新加坡、泰國、馬來西亞、日本、澳洲、新西蘭、 以色列、加拿大、墨西哥及印尼海關達成共13份互認安排。

Hong Kong Customs has concluded 13 MRAs with the Mainland, India, Korea, Singapore, Thailand, Malaysia, Japan, Australia, New Zealand, Israel, Canada, Mexico and Indonesia Customs.

